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Una important proposició del 
Sr. Guanyabens a la Diputació 
Que no és presa en consideració 

Per crecireho de molt interès polític, copiem 
la següent proposició presentada pel diputat 
senyor Quaiiyabens i que la majoria regiona
lista no va pendre en consideració. Natural
ment. 

«Admetent que sigui portat a terme el pro
pòsit del Govern de convocar eleccions legis
latives amb termini breu. 

Atès l'esperil en què va inspirar-se l'actual 
Govern en decretar la constitució dels actuals 
Ajuntaments buscant una fórmula automàtica 
de regidors procedents d'elecció popular i pro
cedents també de majors contribuents 

Atès que la fórmula abans descrita va voler 
donar eniendre el propÒ3Íi del Govern de no 
fer pressió de cap mena en la constitució i 
desenrotllament de les funcions municipals, 
com també donar entendre així, en fixar en el 
li. D. de constitució un termini únic de 10 dics 
per a poder se formular recursos contra aque
lles constitucions d'Ajuntaments. 

Atès, a la vegada, els desiíjos recentment 
forTiiulats per tots els partits polítics i amb re 
marcable constància pels que actuen a Cata
lunya, que siguin anul·lats els nomenaments 
d'alcalde de R. O., que al meu entendre vol 
dir també que estimen necessària l'absència 
de tota pressió governamental en les properes 
eleccions. 

Atès que les disposicions al·ludides no han 
estat degudament respectades en aquesta pro
víncia, puix que acaba de decretar se la sus
pensió dels Ajuntaments de Fonirubí i Santa 
Margarida i Monjos, malgrat haver estat re 
solts oportunament els recursos que impugnant 
la constüució dels Ajuntaments foren presen
tats en cl terme legal. 

Àlès que els fets relacionats que assevera 
el signant, estan en contraposició amb les 
afirmacions del Govern que pregona la nece
ssitat d'organitzar un plebiscit sincer. 

El diputal que subscriu té l'honor de propo
sar a la Comissió Permanent de la Diputació 
provincial de Barcelona, l'adopció dels se 
güents acords: 

1. Demanar al Govern que, en compliment 
dels desiíjos manifestats pels partits polítics i 
dels seus propis oferiments de realitzar unes 
eleccions «rabiosament sinceres» derogui tots 
els nomenaments d'alcaldes de R. O., deixant 
en llibertat els Ajuntaments perquè nomenin, 
d'enire les persones que els composen, qui 
més entenguin sigui convenient. 

2 Protestar enèrgicament de la destitució 
d'Ajuntaments en aquest període prcelecloral, 
fet que, d'ésser confirmat per la Superioritat, 
demostraria que els oferiments del Govern 
d'apartament absolut de les lluites polítiques 
estan ben lluny d'ésser una realitat. 

Palau de la Diputació, 16 de gener de 1931 » 
* * * 

El diari «La Nau» en dóna compte en la se
güent forma: 

Després de llegida pel secretari, el president 
preguntà al diputat autor de la proposició si 
volia defensar-la. 

Contestà el senyor Quanyabens que ja ha
via parlat prou clarament en la sessió privada 
i que no creia fos aquell el moment de repetir 

les seves manifesfacions anteriors. 

Replicà cl senyor Maluquer i després d'una 
discussió en mitges paraules d'una habilitat 
política extraordinària, el president participà 
al senyor Quanyabens que la majoria havia 
acordat no prendre en consideració la seva 
proposició. 

Demanà el senyor Guanyabens que constés 
la proposició en acta; així s'acordà i al cap de 
mitja hora de començada s'aixecà la sessió.» 

En Santíaío de RIM home iran?... 
Rn el diari "La Nau, i en la secció de "Petits 

Reportatges-', hom ha llegit això que transcri
vim íntegrament: 

Que l'automòbil de la vice-presidència de la 
Diputació, és massa voli. El senyor Jaume de 
Riba, que és qui l'usa, ha aconseguit una con
signació de 20 mil pessetes per a adquirir-ne 
un de nou. Efectivament, dilluns passat, al mig
dia, anà junt amb altres diputats, a provar un 
magnífic «Hispano-Suiza-, el valor del qual és 
d(> 52 mil pessetes. 

-Hom ignora com s'ho farà el senyor de Ri
ba f)er a adquirir amb 20 mil pessetes un cotxe 
valuat en 52 mil. 

* * * 

Que a Granollers, cpian hi vagi el senyor de 
Riba, els dies de mercat, amb el cotxe de la Di
putació (com té per costum), en veure'l amb 
aquell formós automòbil, segurament fins els 
més refractaris el tindran per un gran home.» 

Restin tranquils els redactors de "La Nau»; 

puix a Granollers, per sort nostra, coneixem el 

s(Miyor .laiime de Riba i tots els seus acompa

nyants, i al Vice-president de la Diputació per 

obra i gràcia de Sant Isidre, no el podem tenir 

per un (jvan home, ni per un home gran. 

El (pie sí li té és el corresponsal de '<La Nau» 
a Granollers. 1 si no, (pie li preguntin. 

M unici pals 
Sessió del Ple 

Dimecres, dia 21, l'ajuntament celebrà se
ssió extraordinària del Ple, presidida pel batlle 
de R. O., senyor Camillo, i amb assistència 
dels consellers senyors Prtdes, Gibert, Boix, 
Roig, Puchades, Marimon, Pagès, Estrada, 
Jonch, Valls, Aymerich, Raich, Baulenas, Cu-
nillera, Salgot i Serra. 

Aprovada l'acia de la sessió anterior, es lle
geix una insiància, signada per la majoria de 
consellers, demanant que es reuneixi el ple 
per a acordar si s'ha de portar alguna de les 
seccions del mercat a la plsça de Verdaguer. 

El conseller senyor Cunillera, per la seva 
qualitat de delegat de mercats, fa present que 
va ésser autoritzat per la Permanent, d'acord 
amb un dictamen de ia Comissió de Governa
ció, per a fer un estudi de les diferents merca
deries que concorren al mercat setmanal per 
si era possible, sense alterar la seva constitució 
i desenrotllament, desplaçar-ne una part al 
dit extrem de la població, però que, no ha
vent li senyalat temps, per diferents circums
tàncies no havia fel alta! treball, Afegí que, 

vist l'interès que demostren la majoria dels 
regidors en resoldre aquest assumpte, tantes 
vegades plantejat, tot i no ésser partidari d'a
quest desplaçament, presentaià ei dictamen 
en el plac d'un mes. 

El conseller senyor Pagès s'estranya de l'ac 
titud passiva del delegat de mercats i conside
ra abusiu el plac d'un mes, pel què proposa 
que en el temps màxim de quinze dies es tor
ni a reunir el ple i es resolgui el dictamen que 
hagi presentat el conseller delegat de mercats. 

Intervenen en la discussió els consellers se
nyors Boix, Marimon, Baulenas, Salgot i Se
rra, acordant-se per unanimitat i després de 
fetes algunes aclaracions, la proposició del 
senyor Pagès. 

Sessió de la Permanent 
Dijous, dia 23, es reuní la Comissió Perma

nent acordant autoritzar el senyor Martori per 
a cobrar una quantitat de la Delegació d'Hi
senda i passar a estudi de l'arquitecte munici 
pal un treball de valoració fet per la compa
nyia de ferrocarrils de M. S. A. de l'edifici i 
terrenys de l'Hospital vell, per a la seva expro 
piació. 

La presidència dóna compte de que l'ha vi-
sitat el representant de la casa Carner de Bar
celona, demanant que se li pagui un teler me
cànic que la dita casa entregà a l'Escola Ele
mental del Treball, o, en tot cas, que se l'au
toritzi per a poguer-se'i emportar; i, conside
rant, el senyor Alcalde, que té poca útil litat, 
proposa que s'aprovi deixar sense efecte l'a 
cord referent a l'adquisició del dit teler i que 
s'auioriízi la casa constructora perquè el retiri. 

El senyor Prades abunda en l'opinió del se
nyor Alcalde, i un i altre fan apreciacions des
favorables del dit teler. 

El senyor Boix protesta de la proposició de 
la presidència, en la qual ben clarament es 
dibuixa la seva passió política, portada a difi
cultar la marxa progressiva de l'Escola Ele
mental del Treball, ja que el teler en aquesta 
classe d'escoles és tan indispensable que no 
falta en cap escola semblant, puix que en ell els 
aprenents de contramestre, de teoria i els que 
cursen altres ensenyaments mecànics, posen 
en pràctica els coneixements tècnics que els 
han ensenyat en teoria. Afegeix el senyor Boix 
que tot el què han manifestat la presidència i 
el senyor Prades, no té altra finalitat que des
truir l'Escola Elemental del Treball, i per 
tant, privar del millorament cultural a la cla
sse obrera. En respecte la qualitat del teler, re
marca, com perit que és en la matèria, que la 
casa Vídua Carner és considerada com la pri
mera i més important casa constructora de 
telers mecànics i que la casa Serra Vinyals és 
igualment acreditada en la construcció de mà
quines Jacquard. I, per tant, que el teler de 
l'Escola és de la més moderna construcció i 
que osereix el màxim de garanties per a l'iís al 
qual és destinat. 

Amb tot, fou aprovada la proposició de l'Al
calde, amb el vot en contra del senyor Boix. 

Per fi, s'acorda encarregar una lloseta de 
marbre per a rotular ei carrer nomenat de la 
carretera de Cardedeu, fa poc canviat pel nom 
de l'insigne patrici Francesc Ribas. 

Crònica d'esports 
No ens és possible pablicar avui aquesta secciú. 

GOL 
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